
Protokół 5P/2024 

z posiedzenia Zarządu Olsztyńskiego Forum Nauki  

w kadencji 2023-2027,  w Olsztynie w dniu 8 stycznia 2024 r. 

W posiedzeniu wzięli udział PT profesorowie: Jan Jankowski, Iwona Bogacka, 

Zbigniew Chojnowski, Krystyna Demska-Zakęś, Barbara Gawrońska-Kozak, Aleksander 

Kiklewicz, Andrzej Koncicki oraz Andrzej Ciereszko, Jan Kotwica i Zenon Zduńczyk. 

Zebraniu przewodniczył Prezes OFN prof. dr hab. Jan Jankowski.  

Przedstawiony porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty przez jego 

uczestników: 

1. Otwarcie zebrania 

2. Informacja nt. wykładów otwartych organizowanych przez OFN 

3. Ustalenie porządku obrad Zgromadzenia Ogólnego OFN 

4. Informacja nt. debaty z udziałem JM Rektora UWM w Olsztynie 

5. Zaopiniowanie kandydatów na członków OFN prezentowanych przez członków 

Zarządu 

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski 

7. Zakończenie zebrania 

Prof. Jan Jankowski po przywitaniu zebranych przypomniał, że nawiązana została 

współpraca z dyrekcją Kortosfery w sprawie organizacji wykładów otwartych. Będą one 

dotyczyły zrównoważonego rozwoju. Następnie oddał głos prof.  Zenonowi Zduńczykowi, 

który bardzo mocno zaangażował się w organizację tego wydarzenia. Pan Profesor 

poinformował, że wstępnie ustalił listę prelegentów i tematy wykładów. Wykłady wygłoszą: 

prof. dr hab. Mariusz Stolarski (WRiL), prof. dr hab. Jakub Sawicki (WBiB), dr hab. Jolanta 

Grochowska, prof. UWM (WG) oraz prof. dr hab. Zenon Zduńczyk. Wykłady mogą 

odbywać się raz w miesiącu, począwszy od lutego.  Pierwszy wykład wygłosi prof. Zenon 

Zduńczyk. Ustalono, że wykłady w miarę możliwości powinny odbywać się w stałym 

terminie, np. w czwartki o godz. 18, ale to wymaga uzgodnienia z dyrekcją Kortosfery. 

Czas trwania wykładu – do 45 min; po wykładzie odbędzie się dyskusja. Każdy wykład 

poprzedzi krótka, do 5 min, prezentacja sylwetki prelegenta. Następnie głos w dyskusji 

zabrali Państwo Profesorowie: Jan Kotwica, Barbara Gawrońska-Kozak, Andrzej 

Ciereszko, Aleksander Kiklewicz, Jan Jankowski. Dotyczyła ona m.in. atrakcyjności 

tematyki wykładów, frekwencji na wykładach, ustalenia grupy docelowej oraz promocji 

wydarzenia.   Podkreślono,  że   dobrym  rozwiązaniem  byłoby  prowadzenie  wykładów  

w formie hybrydowej, co pozwoliłoby zwiększyć liczbę odbiorców. Temat ten zostanie 

poruszony podczas rozmowy z Dyrektorem Kortosfery. Pan Prezes na zakończenie tej 



części zebrania dodał, że na pewno do celów promocji zostanie wykorzystana strona 

internetowa OFN i gorąco podziękował prof. Aleksandrowi Kiklewiczowi i prof. Krystynie 

Demskiej-Zakęś za powstanie nowej strony. 

Pan Prezes kolejny punkt zebrania rozpoczął od zainicjowania dyskusji nad terminem 

Zgromadzenia Ogólnego OFN. Dodał, że początkowo rozważany był termin 30 stycznia 

br., przed debatą. Jednakże po rozmowie z JM Rektorem UWM dr hab. Jerzym 

Przyborowskim, prof. UWM, który przyjął zaproszenie i potwierdził swój udział w debacie 

nasunęły się wątpliwości, co do zasadności organizowania tych dwóch wydarzeń jednego 

dnia.   Dodał,   że   Pan   Rektor  zasugerował   możliwość  udziału  w  debacie   Rektora  

z uczelni w Gdańsku lub Toruniu. Rozpoczęcie debaty zaplanowano na godz. 12.00, czas 

trwania ok. 2 godziny. Prof. Krystyna Demska-Zakęś zauważyła, że ze względów 

organizacyjnych łączenie Zgromadzenia Ogólnego i debaty byłoby trudnym 

przedsięwzięciem, zwłaszcza, że w przypadku braku kworum, zgodnie ze Statutem OFN, 

drugie posiedzenie Zgromadzenia Ogólnego może odbyć się dopiero pół godziny po 

pierwszym terminie. Należy również wziąć pod uwagę, że podczas Zgromadzenia 

planowano wręczenie dyplomu Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

laureatom konkursu, wysłuchanie referatu osób nagrodzonych i głosowanie nad 

przyjęciem nowych członków OFN. Należałoby zatem założyć, że Zgromadzenie będzie 

trwało co najmniej 2 godziny. Pozostali uczestnicy zebrania zgodzili się, że lepszym 

rozwiązaniem będzie wyznaczenie innego terminu Zgromadzenia Ogólnego OFN. 

Wstępnie ustalono, że mogłoby ono odbyć się między 12 a 16 lutego br. 

W dalszej części posiedzenia omówiono sprawy techniczne związane z promocją, 

przygotowaniem i przeprowadzeniem debaty. Ustalono, że głównym moderatorem będzie 

prof. Zbigniew Chojnowski.  Efektem debaty powinno być przygotowanie stanowiska OFN 

w sprawie wpływu Ustawy 2.0 – Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce na funkcjonowanie 

uczelni i oczekiwanych kierunkach zmian.  

Kolejnym punktem zebrania było przedstawienie kandydatów na członku OFN, Po 

dyskusji pozytywnie zaopiniowane zostały następujące kandydatury: 

1. prof. dr hab. Anna Iwaniak – Wydział Nauki o Żywności 

2. prof. dr hab.  Wojciech Janczukowicz – Wydział Geoinżynierii 

3. prof. dr hab.  Krzysztof J. Jankowski – Wydział Rolnictwa I Leśnictwa 

4. prof. dr hab.  Jerzy Jaroszewski – Wydział Medycyny Weterynaryjnej 

5. prof. dr hab. Krzysztof Kozłowski – Wydział Bioinżynierii Zwierząt 

6. prof. dr hab. Alina Naruszewicz-Duchlińska – Wydział Humanistyczny  

7. prof. dr hab. n. med. Marek Roslan – Wydział Lekarski 

8. prof. dr hab. Mariusz Rutkowski - Wydział Humanistyczny 

9. prof. dr hab. Jakub Sawicki - Wydział Biologii i Biotechnologii 

10. prof. dr hab. Nina Smolińska – Wydział Biologii i Biotechnologii 



11. prof. dr hab. Tomasz Stenzel - Wydział Medycyny Weterynaryjnej 

12. prof. dr hab. Mariusz Stolarski - Wydział Rolnictwa I Leśnictwa 

13. prof. dr hab. Zdzisław Zakęś – Instytut Rybactwa Śródlądowego – Państwowy 

Instytut Badawczy  

Sylwetki  ww.  kandydatów  zostaną  przedstawione  Członkom  OFN  a   głosowanie  

w sprawie przyjęcia ich do naszego Stowarzyszenia odbędzie się na najbliższym 

Zgromadzeniu Ogólnym. 

W dalszej części posiedzenia prof. Barbara Gawrońska-Kozak zreferowała przebieg 

wizyty w Domu Seniora PAN w Konstancinie-Jeziornej. Przedstawiła historię powstania tej 

placówki, zasady jej funkcjonowania i przyjmowania pensjonariuszy. Podzieliła się 

wrażeniami ze spotkania z pensjonariuszami i personelem. Przytoczyła również opinię 

Dyrektora Domu, który uważa, że w obecnej sytuacji prawnej i gospodarczej powstanie 

takiej placówki jest praktycznie niemożliwe. Pewnym rozwiązaniem, przypuszczalnie 

łatwiejszym do zrealizowania, mogłoby być utworzenie ośrodka pobytu dziennego. 

Wyrażono przekonanie, że ze względu na duże potrzeby społeczne warto takie 

rozwiązanie wziąć pod uwagę. 

Na  zakończenie  zebrania  prof. Jan  Jankowski  poprosił o stały kontakt z Nim prof. 

Zbigniewa Chojnowskiego i prof. Krystynę Demską-Zakęś w celu dopracowania 

szczegółów organizacji debaty. Następnie Pan Prezes, dziękując wszystkim za 

uczestnictwo zakończył zebranie. 

 

 

              Protokołowała: 

Prof. dr hab. Krystyna Demska-Zakęś             Prof. dr hab. Jan Jankowski 

 

       Sekretarz                     Prezes Zarządu OFN  

 

 

 

 

 


